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  9. februar 2018  

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

  

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvad er status på Naturinstituttets analyse af data fra seneste narhvalstælling i 

Østgrønland?  

2. Hvornår forventes data fra narhvalstællingen forelagt NAMMCO til 

godkendelse, og hvornår kan en godkendelse fra NAMMCO forventes at foreligge?   

3. Giver de indsamlede data grundlag for en forventning om, at narhvalskvoterne 

for Tasiilaq og Ittoqqortoormiit vil kunne forhøjes?  

(Medlem af Inatsisartut Laura Táunâjik, Siumut)  

  

Begrundelse:  

Naturinstituttet vurderede i sin seneste biologiske rådgivning for fangst af narhvaler 2016-2020 

(november 2015), at Grønlands bestande af narhvaler samlet set kunne tåle en øget fangst på 96 

hvaler (i alt 490 narhvaler). 

For så vidt angår bestanden ved Tasiilaq og bestanden ved Ittoqqortormiit anbefalede 

Naturinstituttet dog en reduktion af kvoterne. Dette skyldtes, at der ikke var foretaget optælling af 

narhvaler i Østgrønland siden 2008.  

Efterfølgende har Narturinstituttet foretaget en flytælling af narhvaler langs Østkysten. Tællingen 

blev foretaget i august 2016. 

Naalakkersuisut har i et svar på et § 37- spørgsmål (§ 37 nr. 14/1026) i februar 2016 bekræftet, at 

Naturinstituttets biologiske rådgivning for fangst af narhvaler 2016-2020 vil blive revideret for så 

vidt angår Tasiilaq og Ittoqqortoormiit, når der foreligger en ny optælling. Naalakkersuisut oplyste i 

den forbindelse, at ny biologisk rådgivning for Østgrønland tidligst kunne forventes i løbet af 2017. 

Dette skyldtes, at data først skal analyseres og derefter godkendes af NAMMCO Videnskabelige 

Komité og NAAMCO Rådet. NAMMCO’s næste vurdering af narhval var på daværende tidspunkt 

planlagt at finde sted i 2017. 

Knap et år senere (i december 2016) oplyste Naalakkersuisut i et svar på et § 37- spørgsmål (§ 37 nr. 

280/2016), at ny biologisk rådgivning for Østgrønland nu tidligst forventedes at kunne foreligge i 

2018. Det fremgik ikke af Naalakkersuisuts besvarelse, hvad der var baggrunden for de ændrede 

forventninger til, hvornår ny biologisk rådgivning kunne forventes at foreligge. 

Jeg ønsker på denne baggrund en opdateret status på, hvornår ny biologisk rådgivning for 

Østgrønland kan forventes at foreligge. Endvidere ønsker jeg oplyst, hvorvidt de indsamlede data 

skønnes at give grundlag for en forventning om, at narhvalskvoterne for Tasiilaq og Ittoqqortoormiit 

vil kunne forhøjes. 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 


